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Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalget 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalget har d. 27. april 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 370 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Bendixen (DF). 

Spørgsmål nr. 370: 

”Hvad vil konsekvenserne blive for plejefamilierne og for kommunerne, hvis der indfø-
res en ens aflønningsmodel for alle plejefamilier i Danmark, og vil man kunne mindske 
konsekvenserne med f.eks. en overgangsperiode?” 

Svar: 

Som det fremgår af min samtidige besvarelse på alm. del spørgsmål nr. 368, er det i 
dag op til den enkelte kommune og plejefamilie at indgå aftale om løn og de øvrige 
vilkår, der skal gælde for ansættelsen.  
 
Det mener jeg grundlæggende er en hensigtsmæssig model, fordi der er stor forskel 
på, hvad plejeopgaven kræver og derfor også, hvad der giver bedst mening for den 
enkelte plejefamilie og kommune at aftale.  
 
Jeg er dog meget optaget af, at vi får skabt mest mulig ro og stabilitet omkring de børn 
og unge, der er anbragt i plejefamilier. Derfor er jeg også i gang med at overveje nye 
initiativer, der kan være med til at styrke plejefamilieområdet. 
 
 
 
Med venlig hilsen 
Mai Mercado 
 
 
 

Sagsnr. 

2017-2528 

 

Doknr. 

474221 

 

Dato 

19-05-2017 

Social-, Indenrigs- og Børneudvalget 2016-17
SOU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 370
Offentligt


	Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalget har d. 27. april 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 370 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Bendixen (DF).
	Spørgsmål nr. 370:
	Svar:

